
   
 

Skolebestyrelsesmøde Låsby Skole                                                  
    
Tirsdag d. 25-05-2023 
Kl. 17.00-20.00  
Mødested – Personalerummet, Låsby Skole 
 
 

Tilstede Annette, Agusta, Jesper, Joel, Laila, Maria, Pia, Rene, Marie, Thrine og Ulla. 

Afbud  Sejer 

Referent UM 
 

 
Start Dagsorden   Referat 
17:00 Godkendelse og underskrift af referater (2 

min) [B] 
 

17:02 Godkendelse af dagsorden (3 min) [B] 
 

Godkendt  
 

17:05 Meddelelser (O)  
 
 

Sejer har trukket sig fra skolebestyrelsen, da 

det er svært at forene med arbejde. 

Der vil komme til at mangle en 

repræsentant – for en enten 1- eller treårig 

periode.  

Der bliver valg i august. 

Dorthe Lægdsgaard er sygemeldt.  

Det betyder, at nogle opgaver hos ledelsen 

er blevet uddelegeret, bl.a. skemalægning. 

Samtidig er der lavet aftaler for efter 

sommerferien, bl.a. en person, der kan 

styre processen med flytning af afdeling E. 

Der var ansættelsessamtaler til 

lærerstillinger på afdeling D og E. I næste 

uge er der ansættelsessamtaler til 

pædagogstillinger også til afdeling D og E. 

En barselsvikar har sagt op, så vi skal have 

slået stillingen op. Vi afholder samtaler 

onsdag den 28. juni (uge 26). 

9. årgang har haft sidste skoledag. Det var 

en god dag både på skolen, med 

Ungdomsskolen i svømmebadet og til 

festen om aftenen. 



   
 

 

17:15 Årshjul (O-D) 
 
Se bilag 

Årshjulet gennemgås af Jesper. 
 
Der skal arbejdes med principper i det 
kommende skoleår. Der skal være god tid til 
fordybelse – og tid mellem møderne til, at 
arbejdsgrupper kan arbejde med principper. 
 
I dette skoleår skulle der være 
strategiarbejde med vision og mission. 
Jesper vil gerne vente med dette arbejde, til 
han kender skole og lokalområdet bedre. 

- Afdeling E skal flytte i løbet af 
forår/sommer 2024. Dette kan 
derfor også være en årsag til at 
vente med strategiarbejdet.  

 
Flytning af afdeling E vil også komme på 
dagsordenen i løbet af skoleåret 
2023/2024. 
 
Tilføjelser: 
I juni bør stå planlægning af forældremøder 
i august/september 
I august bør stå detaljeplanlægning af 
forældremøder. 
 
Gennemgang af trivsels- og 
kvalitetsrapport. 
 
Indskrive dialogmøderne med Skanderborg 
Kommune. 
 
Kontrakten præsenteres for 
skolebestyrelsen i januar. 
 
Valgprocedure i januar eller marts. 
 

17:45 Spisning (30 min) 
 

 

18:15 Svømning i afd. E og D [D-B] 

 

Svømning tilbydes som en aktivitet i sfo-
tiden. Skolen sender relevant personale til 
bassinprøve i Låsby badet. 

18:20 Forretningsordenen [O] Rettelser til forretningsordenen. 



   
 

Se bilag § 1: Suppleant i stedet for stedfortræder. 
§3: Der laves et årshjul med datoer og 
indhold (særligt principper). Dog beholdes 
§-teksten. 
§ 8: Her mangler et ”stk. 2” skal der stå 
beslutningsprotokol eller 
beslutningsreferat. 
§ 9: Årsberetning fremlægges i starten af 
skoleåret, august/september. 
 
Forretningsordenen vedtages på næste 
skolebestyrelsesmøde i august. 
  

18:40 Brainstorm til oplæg til forældremøder 

aug./sep. (O-D-B) 

Reklame for skolebestyrelsens arbejde, så 
der kan komme kandidater. 
 
Der har været fokus på: 

- Trivsel, herunder MOT 
- Højne det faglige – fortsat fokus på 

læseudvikling 
- Co-teaching  
- 2-lærerordning, §16b 
- Sikker skolevej, med skolepatrulje 
- Samarbejde med halinspektør 
- Øget samarbejde med 

svømmebadet 
- Gennemsigtighed i økonomien, som 

gør det nemt at følge med 
- Hjemtagelse af rengøring og 

servicemedarbejder, som har højnet 
standarden. 

- Gennemgang af bygningsmassen, 
herunder faglokaler – i fremtiden 
med fokus på renovering og øget 
elevtal. 

-  Højere fastholdelsesgrad (frem til 
sept. 2022) – både blandt personale 
og elever. 

Inddrag også emner fra skoleplanen. 
 
Emner for afdeling D/E 

- Taxakørsel for afdeling D/E 
- Ny legeplads for afdeling D 
- Rekruttering af medarbejdere til 

afdeling D og E. 



   
 

Der skal tales ind i situationen i 
efteråret/vinteren. Spørgsmålet er, hvad 
der skal siges.  
Måske komme ind på, at der nu er kommet 
ro på. 
 
Vigtigt, at beretningen også favner D/E, så 
børnene ikke bliver glemt. Særligt, når E 
flytter kan der blive langt fra D til almen. 
 
På forældremøderne kommer årsberetning 
fra skolebestyrelsen. 
 
Skabelonen kan være 

1) Hvad vil det sige at sidde i 
skolebestyrelsen – så der bliver 
kandidater til skolebestyrelsen. 

2) Slå et slag for ”guide til 
klasseforældrerådets arbejde”. 

3) Årsberetning fra skolebestyrelsens 
arbejde. Her kan der udvælges 2-3 
emner, som der gås i dybden med. 
- herunder status for skolen. 

a. Her er det vigtigt at huske en 
årsberetning, som også har 
relevans for afd. D og E. 

4) I forhold til situationen i afd. C. skal 
alle forældrerepræsentanter vide 
præcis hvad der svares i forhold til 
situationen og hvem der henvises til 
eks. Peter Milsgaard. 

 
Der afholdes skolebestyrelsesmøde torsdag 
den 17. august. Her arbejdes med oplæg til 
skolebestyrelsesmøde samt fordeling af 
forældremøder på årgange/teams. 
Oplægget må ikke vare mere end 10 
minutter. 
 

19:10 Skoleplan (O) 

Se Bilag  

Indsatser i det kommende skoleår (Almen) 
- Co-teaching 
- Læseindsats 
- Udvikling af mellemformer 
- Fordybelsesdage i udskolingen 



   
 

- Mødedag med en fast struktur for 
bl.a. lærermøder, afdelingsmøder og 
udviklingsmøder. 

Indsatser i det kommende skoleår (D/E) 
- Styrkelse af det fællesfaglige 
- Autismepilotuddannelsen 
- PUS 

 
Der er behov for yderligere to klasselokaler 
i afdeling C; et til almen og et til E. 

- Pitten rykkes ned i Schrøders for det 
kommende skoleår. 

- Biologilokalet laves til klasselokale. 
 
Der bliver spurgt ind til tilbagemeldinger fra 

Børn & Unge-udvalget, hvor vi blev lovet 

midler til renovering af faglokaler. I 

december/januar blev vi informeret om, at 

der skulle være en plan. 

19:25 Afsked med Laila  

19.40 Evt. (5 min) [O/D]  

 

19:55 Dagsorden til næste møde (5 min) [O] 
 
 

Næste møde er torsdag den 17. august. 
- Planlægning af oplæg til 

forældremøder. 

 

 

Forklaring til dagsorden: 
(10 min) tidsangivelse for punktets længde. Afsluttes en diskussion, kan dette skydes til næste møde. 
[O]: Orienteringspunkt. Punktet er ikke åbent for diskussion, men en orientering til bestyrelsen. Det kan besluttes, 
at punktet senere skal tages op som et diskussions- eller beslutningspunkt. 
[D]: Punktet sættes til diskussion. Det kan være punkter, hvor skoleledelsen har behov for at vende en problematik 
eller åbne en ny diskussion med bestyrelsen. Der kan ikke træffes beslutninger på sådanne punkter. 
[B]: Beslutningspunkt. Der kan træffes beslutninger. Beslutningspunkter skal være nævnt i dagsorden. 

 


